
 

 PROTOKOLL 

FÖRSAMLINGSRÅDET Sammanträdesdatum  
I DOMKYRKOFÖRSAMLING        2023-04-17 
 

  

Plats och tid Kyrkbacksgården kl. 18.00 – 20.15 

Förvaringsplats för 
protokollet 

Västerås domkyrkoförsamlings expedition. 

Justering har tillkännagivits genom anslag, 

genom: 

 

Närvarande ledamöter Ordförande Ulla Lithén, vice ordförande Lars-Evert 

Larsson, sekreterare Lisbeth Kohls, kaplan Eva Abragi, 

Cecilia Alexandersson, Marita Edvall, Ingemar Egelstedt, 

Ingrid Högsberg, Karin Thorborg, Anders Westman   

Närvarande ersättare Carl-Johan Norström  

Övriga närvarande  

 

Underskrifter: Sekreterare _______________________ 

  Lisbeth Kohls 

 

  

 Ordförande  _______________________ 

  Ulla Lithén 

 

 

 Justerare _________________ 

  Marita Edvall 

   
 
 

 

 § 1 

Inledning Vår ordförande Ulla hälsar välkommen till mötet.  

Cecilia A inleder med att peka framåt mot tredje söndagen i 

påsktid med temat Den gode herden, och läste en berättelse ur 

Harald Cohéns ”Andakter med tassavtryck”.  

 Församlingsrådet föreslår 

 att Eva inleder nästa gång. 

§ 2 

Öppnande Mötet öppnas och upprop förrättas.  

§ 3 

Justerare Församlingsrådet beslutar      

 att utse Marita att justera protokollet 

        §4 
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Protokoll och dagordning Föregående protokoll läggs till handlingarna.   

Dagordningen godkänns med rapporttillägg från Anders, 

Cecilia och Karin.  

Kaplanen informerar  § 5 

Eva delade och gick igenom den utförliga 

verksamhetsberättelse hon sammanställt för 2022 för att få en 

ordentlig bild av var församlingen står efter pandemin. Trots 

att början av året också var styrt av restriktioner och 

försiktighet får vi vara mycket glada och tacksamma över hur 

väl Domkyrkan återhämtat sig. 2022 i korthet: Enligt 

besöksräknaren i västra porten har 170 000 personer gått in 

där; nära siffran på ca 200 000 för 2019. Det varierade och rika 

gudstjänstlivet har återgått till sin vanliga struktur. 43 söndagar 

har guidade visningar genomförts, därutöver 48 förbokade 

visningar. Tornuppstigningarna har lockat 600 betalande. 

Bortåt 2000 personer har deltagit i skolundervisning exkl lucia 

o skolavslutningar och 700 deltagit i lovaktiviteter. 

Musikverksamheten fortsätter blomstra och körerna samlar ca 

170 sångare i åldrarna 7-65 år. Konfirmandverksamheten är 

mycket livaktig och därmed växer också ungdomsgruppen. 

Nattkyrkan är etablerad och samlar bortåt 100 personer per 

tillfälle. Vuxenverksamheten ger möjlighet till andlig 

fördjupning, retreat i vardagen, bibelstudier, djupmeditation, 

samtalsgrupper mm. Det diakonala arbetet har utvecklats i 

samarbete med Stadsmissionen och de nya utmaningar som 

möter utsatta i samhället, samtidigt som man ansvarar för Leva 

vidare-grupper, andakter på äldreboenden och stödinsatser till 

enskilda o familjer. På universitetet har vi verksamhet och är 

tillgängliga för studenterna och studentkören leds av en av våra 

medarbetare.   

 

Café Malin säsongsöppnar 1 maj och kommer att ha öppet sju 

dagar i veckan mellan kl 11 – 18, förutom i maj då man stänger 

kl 16. Vår vikarierande husmor Linda har löst 

personalsituationen på ett bra sätt. Kommer ha minskat men 

förändrat utbud och ligga prismässigt i nivå med andra caféer i 

stan.  

 

Församlingsrådet tackar för och gläds åt Evas rapporter. 

Församlingsmötet 19/3 § 6 

Församlingsrådet reflekterar över församlingsmötet 19 mars. 

Då samlades vi i Kyrkbacksgården i den nya formen för 

kyrkkaffe (självtag av kaffe och smörgås, sittande vid bord om 

8 personer). Vi informerade/diskuterade två av våra 

utvecklingsområden i FIN. Några önskemål från deltagare 

kommer att tas vidare i fortsatta arbetet.  

Kyrkkaffet i sommar § 7 

Kyrkkaffet på Kyrkbacksgården har blivit succé! Men i 
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sommar behöver vi ha ideella kyrkkaffevärdar som öppnar 

ytterdörren direkt efter gudstjänsten, sätter fram det som ska 

lyftas ut ur kylarna och fungerar som värd. Personalen på Café 

Malin gör alla förberedelser i övrigt och tar hand om disken på 

måndagen. Eva har gjort i ordning en bokningslista för alla 

söndagar mellan 4/6 – 27/8. Församlingsrådet och våra vänner 

i församlingen ombeds ställa upp och bistå som kyrkkaffevärd; 

de söndagar vi inte kan bemanna med ideella måste kyrkkaffet 

ställas in. Maila Eva vilka söndagar som är möjliga! 

FINs utvecklingsområden  § 8 

Pastoratsledningen har hittills fått igång två arbetsgrupper:  

Digital närvaro/digital kyrka – hur bör vi utveckla detta vidare.  

Idealitet – hur kan pastoratet utveckla en lokal variant av 

”Volontärbanken” där man kan göra överenskommelser med 

människor som vill hjälpa till med sin ”specialitet”.  

Arbetsgruppen kring Hållbarhet med fokus på ekologisk och 

andlig/existentiell hållbarhet startar till hösten.  

 

Församlingsrådet ser fram emot redovisning av hur arbetet går 

och hur vi kan bidra.  

Rapporter  § 9  

Anders rapporterar från årsmöte med Västerås Kristna Råd och 

skickade runt den verksamhetsplan som antagits. Domprost 

Daniel Eklund omvald som ordförande. 

 Karin rapporterar från Act-gruppen som besöktes av Micke 

Turner vid senaste mötet för att samråda om hur ungdomar kan 

engageras för det internationella arbetet, tex. i tydliga projekt. 

Just nu finns behov av att samla in pengar till ett tak till en 

nybyggd kyrka i Tanzania, enligt prästen Anders Åkerlund. 

Kan vi göra aktiviteter kring det eller låta någon 

församlingskollekt gå till det? 

Församlingsrådet bad Karin återkomma med preciserad 

information för att vi skall kunna ta ställning vid ett kommande 

möte. 

 

Cecilia rapporterar från samtalsgruppen som läst 

ärkebiskopens fastebok Andlig bålstyrka under ledning av 

Kina Hyse. Deltagarna var eniga om fastetidens stora betydelse 

och önskar att vi framöver ska ta ännu mer vara på den genom 

samtal i fastan (typ biskopens samtal som fanns tidigare), 

retreater osv.  

Eva ser det som helt rätt att lyfta sådana frågor nu under våren 

då medarbetarna redan i september ska komma in med förslag 

på verksamheter för 2024. Samtalsformer av olika slag kan 

också kopplas till våra kyrkkaffen.  

Inkomna skrivelser/info § 10 

Inga skrivelser har inkommit. 



  

 

 
 
 
Ordf 

 
 
 
Just 

 
 
 
Sekr 

 

4 

Utbildning för F-råd  § 11 

Den utbildning för förtroendevalda i Församlingsråd som 

inledde vår nya mandatperiod kommer att upprepas på 

önskemål från många håll i pastoratet. Alla som inte var med 

på den inledande utbildningen uppmanas nu delta den   

7 juni kl 18 – 21 i Kyrkbacksgården. Den genomförs av 

stiftsadjunkt Karin Degréus. Anmälan görs senast 31 maj till 

ida.hugosson2@svenskakyrkan.se. Se inbjudan i separat 

bilaga. 

Besök   § 12 

Västerås Domkyrka får besök av representanter från Varbergs 

församling 22-23 april för att studera musiklivet, främst mot 

unga.  

27 maj får vi besök av Linköpings Domkyrkans Vänner. 

Härnösands domkyrkoförsamlings församlingsråd har 

kontaktat oss men ännu inte preciserat vad de önskar.   

Övriga frågor  § 13 

Ingemar aktualiserar på nytt frågan om vad som händer med  

Domkyrkan som mötesplats sen vi stänger Café Malin sista 

september. Fullföljs planerna på en Infopunkt istället för 

Katedralbutik och kommer volontärer att krävas? Eva svarar 

att kyrkorådet avslutat stora projektet och att församlingen nu 

får driva det som är möjligt i ordinarie verksamhet. Just nu 

fullt fokus på stora Rudbeckiusjubileet 24 – 31 maj.  

  § 14 

Avslutning Ordföranden tackar alla närvarande. Vi avslutar med 

välsignelsen. 
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